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Sammanträde torsdag 23 april 2015 

Konferenscentret på Storforsplan 36 i Farsta centrum, klockan 20.00-21.15 med 

ajournering klockan 20.20-20.25 (§ 8). 

 

Ledamöter 
Lars Bäck (V), ordförande  

Lars Jilmstad (M), vice ordförande  

Eva Gustafson (S)  

Karin Lekberg (S) 

Kjell Backman (S) 

Leo Bergman (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Martin Westin (MP) 

Arne Fredholm (M)  

Ann-Louise Ebérus (M)  

Leif-Åke Andersson (M) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Vladan Bošković (FP)  

  

Ersättare 

Dan Lind (S) 

Angelica Kinnunen (S) 

John “Pelle” Pettersson (S) 

Ingrid Eriksson (S) 

Anita Jonsson (MP) 

Laura Roselli (V) 

Marie-Louise Gudmundsson (M) 

Klas Wissman (M) 

Louise Hall (M) 

Peter Öberg (FP) 

Niklas Dahlgren (C) 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Tjänstemän 

§§ 1-27: Tf stadsdelsdirektör Per-Ove Mattsson och nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-22: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran, Lena Rabe och Birgitta 

Thulén, kvalitetsstrateg Medea Fröderos Sandbladh, verksamhetscontrollers Michael 

Boström (även § 23), Katarina Höök och Monika Lind, medicinskt ansvarig för 

rehabilitering (MAR) Barbro Marklund, utvecklingssekreterare Kerstin Segerberg, 

kommunikationsansvarig Marie Khoury. 

 

Personalföreträdare 

§§ 1-22: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) och Saime Civas, TCO (Vision). 

 

 

Utses att justera Lars Bäck (V) och Lars Jilmstad (M)  

 

Dag för justering 24 april 2015 

 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

 

Ordförande  Vice ordförande 

 

Antal paragrafer: 27 varav paragraf nummer 23-27 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 32 varav blad nummer 28-32 under sluten del av sammanträdet. 
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§ 1 

Underlag för budget 2016 med inriktning för 2017 och 2018 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till underlag för budget 2016 

med inriktning för 2017 och 2018. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-27. 

Dnr 1.2.1-104/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) instämde i detta med ett ersättaryttrande.  

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD 

 

Om vi hade haft majoritet i Stockholms kommunfullmäktige och i Farsta stadsdelsnämnd 

hade förvaltningens förslag till underlag för budget 2016 med inriktning för 2017 och 

2018 utformats med utgångspunkt från våra partiers förslag till budget 2015 för 

Stockholms stad. Dokumentet hade då haft annan inriktning och andra målsättningar. 

 

Vi vill understryka några Farstaspecifika förhållanden. Det första gäller äldreomsorgen. 

Prognoserna kring hur många som kan behöva omsorgsboende har fluktuerat. Det är 

angeläget att än större omsorg läggs ner i prognoser och att värderingar av osäkerheten i 

dessa görs. Annars är risken stor att de äldres behov inte tillgodoses och att placeringar 

kommer att göras långtifrån stadsdelsområdet.  En viktig del av tryggheten på äldre dagar 

är att kunna känna sig förvissad om att ett kommande omsorgsboende kommer att bli bra 

för en själv och för anhöriga. 

 

Det andra vi vill lyfta är den närmast kroniska situationen med alltför många missbrukare 

och alltför många som har komplexa vårdbehov. Vi är, i likhet med vad som sägs i 

tjänsteutlåtandet, oroade också över den förhållandevis stora grupp av något äldre 

ungdomar som saknar arbete och har osäkra bostadsförhållanden och som närmast ”flyter 

omkring”.  Det är angeläget att pröva alla tänkbara åtgärder för att bryta denna kroniska 

situation i Farsta. Kanske behövs särskilt projekt och okonventionella metoder? 
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Det tredje vi vill lyfta gäller kommande ”demokratisatsningar” i Fagersjö. Vi tycker att 

det är oseriöst om man inte hämtar kunskap från de boendedialoger som genomfördes 

under allianstiden. Av dessa framgår bland annat att många Fagersjöbor önskar insatser 

som är kopplade till ängen mellan skolan och Fagersjö-viken samt en restaurering av 

viken. Om ambitionen är att etablera naturliga mötesplatser för Fagersjö-borna är detta 

viktigare än att öppna något fik eller lokal inne i området. 
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§ 2 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda en komplettering av tidigare 

inlämnat medborgarförslag om utökat utnyttjande av 49:ans lokaler i Fagersjö. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

flytta eller ta bort grillstad vid Hökarängens badplats. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2015-04-08. 

 

 Komplettering av tidigare inlämnat förslag om utökat utnyttjande av 49:ans 

lokaler i Fagersjö 

(Det ursprungliga förslaget anmäldes vid nämndens sammanträde den 26 mars 

2015 och förvaltningen fick då i uppdrag att bereda det. Om nämnden så beslutar 

kommer kompletteringen att beredas i samma ärende.) 

Dnr 1.2.4-160/2015 

 

 Flytta eller ta bort grillstad vid Hökarängens badplats 

Dnr 1.2.4-190/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 3 

Hundrastgård i Skönstaholm i Hökarängen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag från Gabriella Szanto om hundrastgård i Skönstaholm i Hökarängen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Gabriella Szanto att en hundrastgård anläggs i 

grönområdet söder om radhusen på Skönstaholmsvägen i Hökarängen. Enligt 

förslagsställaren önskar många hundägare ett inhägnat rastområde.  

 

Förvaltningen är inte negativt inställd till hundrastgårdar men de bör inte placeras alltför 

tätt. På Farstaängen, ungefär 700 meter från föreslaget område, finns en hundrastgård. 

Från Skönstaholmsområdet till hundrastgården i Farsta kan man promenera på en gång- 

och cykelväg utan att behöva passera någon väg med biltrafik. Förvaltningen föreslår att 

hundägarna i Skönstaholm nyttjar denna möjlighet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-30. 

Dnr 1.2.4-824/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 

Anlägg kollektiv stadsodling i Farsta 

Svar på medborgarförslag 

 

Ärendet utgår. 
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§ 5 

Små bollplaner med konstgräs för spontanidrott 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag om små bollplaner med konstgräs för spontanidrott. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår en medborgare att två bollplaner rustas upp och förses med 

konstgräs samt att tre nya konsträsplaner anläggs. Vidare föreslår han att bollplaner 

anläggs i Farsta i samband med förtätning av Farstas centrala delar. 

 

På två av platserna som föreslås finns planer för att anlägga konstgräsplaner – en som 

ersättning för en plan som bebyggs och en som planeras som en del i en aktivetspark. På 

övriga platser ser förvaltningen för närvarande ingen möjlighet att anlägga bollplaner. Det 

kommer att anläggas tre nya konstgräsplaner på andra platser i stadsdelsområdet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-31. 

Dnr 1.2.4-43/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Tillgänglighetsåtgärder i Farsta stadsdelsområde  

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra tillgänglighetsåtgärder enligt 

beviljad ansökan i verksamhetsplan 2015. Åtgärderna gäller förbättring av botten vid 

Farstastrandsbadet och av Magelungens strandpromenad, byte av fallskydd i lekplatser 

och ojämnheter på parkvägar. 

 

Ärendet 

I beslutet om verksamhetsplan för 2015 ansökte nämnden hos kommunstyrelsen om 6,1 

miljoner kronor för tillgänglighetsåtgärder i Farsta stadsdelsområde. Åtgärderna är 

förbättring av botten vid Farstastrandsbadet, förbättring av Magelungens strandpromenad, 

byte av fallskydd av sand till gummi och ta bort ojämnheter på parkvägar.  

 

Nämnden har nu fått medel enligt ansökan. Förvaltningen föreslår att nämnden uppdrar åt 

förvaltningen att genomföra åtgärderna enligt tjänsteutlåtandet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-25. 

Dnr 2.6-226/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Avveckling av Farsta vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna 

en avveckling av Farsta vård- och omsorgsboende. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning när det gäller nämndens 

uppdrag den 19 februari 2015 avseende alternativa lokaler för Farsta vård- och 

omsorgsboende och lämpliga tomter för nya boenden. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Nämnden fattade i februari beslut om intagningsstopp vid Farsta vård- och omsorgs-

boende, eftersom huset ska rivas. Samtidigt uppdrog nämnden åt förvaltningen att 

undersöka om det finns alternativa lokaler att flytta verksamheten till.  

 

Förvaltningen har tagit upp frågan med äldreförvaltningens referensgrupp för 

boendeplanering. Referensgruppen konstaterar att det saknas lämpliga alternativa lokaler 

och att det dessutom finns en överkapacitet av vård- och omsorgsboenden i regionen. 

Förvaltningen föreslår därför att nämnden rekommenderar kommunstyrelsens 

ekonomiutskott att godkänna en avveckling av Farsta vård- och omsorgsboende. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-02. 

Dnr 2.6-767/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Ombyggnad och omstrukturering av Edö vård- och omsorgsboende och 

servicehus 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna 

en avveckling av Edö vård- och omsorgsboende.  

2. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna 

en ombyggnad av Edö vård- och omsorgsboende och servicehus till ett renodlat 

servicehus med 160 lägenheter. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

På Edö finns idag 88 vård- och omsorgsboendeplatser och 149 servicehuslägenheter. Krav 

från Arbetsmiljöverket innebär att vård- och omsorgsboendet måste vara ombyggt senast 

den 2 januari 2019 för att verksamheten ska få bedrivas i huset. Utifrån fastighetsägaren 

Micasas utredning föreslår förvaltningen en utökning av antalet platser i vård- och 

omsorgsboende till 108 och en avveckling av servicehuset Nämnden föreslås 

rekommendera kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna dessa åtgärder. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-17. 

Dnr 2.6-240/2015 

 

Förslag till beslut 

Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och 

föreslog istället att nämnden skulle rekommendera kommunstyrelsens ekonomiutskott att 

godkänna en avveckling av Edö vård- och omsorgsboende och godkänna en ombyggnad 

av Edö vård- och omsorgsboende och servicehus till ett renodlat servicehus med 160 

lägenheter. I detta instämde övriga partier. 

 

Beslutsgång 

Sammanträdet ajournerades under några minuter för diskussion i formfråga. 

 

Nämnden beslutade enligt det av samtliga partier framlagda förslaget. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) instämde i detta med ett ersättaryttrande.  

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD 

 

Inför framtiden är det oerhört viktigt att servicehusen ska finnas kvar som en boendeform. 

Servicehusen har ingen direkt motsvarighet bland andra former av äldreboenden. Senior- 

och trygghetslägenheter ger inte den servicenivå som servicehusen har. Servicehusen är 

en bra boendeform för äldre som behöver hjälp i vardagen men som inte är så sjuka att de 
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måste bo på ett boende med heldygnsomsorg. Om man får komma till servicehus tidigt 

kan man klara sig längre utan att behöva flytta vidare till vård- och omsorgsboende, enligt 

forskning. Därför vill vi ge alla över 85 år som så önskar plats på servicehus. 

 

Edö är det sista servicehus som finns i Farsta. Eftersom man inte kan välja servicehus i 

någon annan stadsdel så skulle Farstas äldre förlora ett boendealternativ om Edö 

servicehus skulle avvecklas. Ombyggnationer på grund av Arbetsmiljöverkets krav är helt 

nödvändiga. Däremot anser vi att servicehus är en boendeform som måste bevaras och 

utvecklas. 
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§ 9 

Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – Edö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av Edö vård- och 

omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de kommunalt drivna 

boendena ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljningen. Förvaltningen redovisar nu årets 

uppföljning av Edö vård- och omsorgsboende med två inriktningar – gruppboende 

(demensvård) och somatisk vård.  

 

Bedömningen är att båda enheter bedriver en väl fungerande verksamhet och har en 

mängd olika aktiviteter att erbjuda. Ett mycket stort förbättringsarbete har gjorts där 

enheterna har kommit till rätta med tidigare brister. Det område som framför allt behöver 

utvecklas och som är under arbete är egenkontrollen. I en åtgärdsplan beskriver enheterna 

hur bristerna ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planerna är tillräckliga för att 

komma tillrätta med bristerna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-26. 

Dnr 1.2.1-225/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Ängsö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av avtal och verksamhet 

avseende Attendo Cares drift av Ängsö vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Attendo Cares drift av Ängsö vård- och 

omsorgsboende i Farsta strand. Boendet är inriktat på demensvård och har tretton platser. 

 

Efter två separata uppföljningar av verksamhet och avtal samt en nattuppföljning gör 

förvaltningen den samlade bedömningen att entreprenören bedriver en väl fungerande 

verksamhet. Tidigare påtalad brist är åtgärdad och inga nya brister har konstaterats.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-23. 

Dnr 1.2.1-224/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Patientsäkerhetsberättelse 2014 för äldreomsorgens verksamheter i egen regi 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av patientsäkerhetsberättelsen 

2014 för äldreomsorgens verksamheter i egen regi. 

 

Ärendet 

Av patientsäkerhetslagen framgår att varje vårdgivare är skyldig att bedriva ett systematiskt 

patientsäkerhetsarbete för att förebygga vårdskador och att årligen dokumentera sitt 

patientsäkerhetsarbete i en patientsäkerhetsberättelse. Stadsdelsnämnden är vårdgivare och 

omfattas av denna bestämmelse. Av berättelsen ska framgå hur arbetet har bedrivits under 

föregående år, vilka åtgärder som har vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka 

resultat som uppnåtts. 

 

I tjänsteutlåtandet redovisar förvaltningen 2014 års patientsäkerhetsberättelse. Det 

övergripande målet med patientsäkerhetsarbetet i Farsta är att identifiera fel, brister och 

risker i hälso- och sjukvården för att kunna vidta åtgärder och förebygga att patienten 

drabbas av vårdskada.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-31. 

Dnr 1.2.1-223/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Plan för folköl- och tobakstillsyn 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av planen för årets tillsyn av 

folköl- och tobaksförsäljning i Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

Kommunerna och polismyndigheten utövar tillsyn över folköl- och tobaksförsäljningen i 

enlighet med alkohollagen och tobakslagen. 

 

Vid årets början hade Farsta stadsdelsområde 47 butiker registrerade i stadens 

ärendehanteringssystem OL2. Av dessa säljer en näringsidkare enbart folköl, 21 säljer 

endast tobak och 25 säljer både folköl och tobak. I ärendet redovisar förvaltningen årets 

plan för tillsyn av dessa försäljningsställen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-23. 

Dnr 1.3.1-218/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Gemensam ramavtalsupphandling av jourhemsverksamhet 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden deltar i förberedelserna för en gemensam ramavtalsupphandling av 

jourhemsverksamhet genom att uppdra åt förvaltningschefen vid socialförvaltningen att 

utarbeta ett förslag till förfrågningsunderlag. Nämnden tar därefter ställning till deltagande  

i upphandlingen och till förfrågningsunderlag vid sammanträdet den 21 maj 2015. 

 

Ärendet 

Socialnämnden bjuder in samtliga stadsdelsnämnder till en förnyad gemensam 

ramavtalsupphandling av jourhemsverksamhet. Nuvarande ramavtal löper ut den 31 

december 2015 och kan inte förlängas ytterligare.  

 

Förvaltningen ser ett fortsatt behov av dessa insatser och föreslår därför att nämnden deltar 

i förberedelserna av den gemensamma upphandlingen genom att uppdra åt förvaltnings-

chefen vid socialförvaltningen att utarbeta ett förslag till förfrågningsunderlag. Nämnden 

tar därefter ställning till deltagande i upphandlingen och till förfrågningsunderlag under 

maj månad 2015. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-02. 

Dnr 2.2.2-237/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

23 APRIL 2015 

BLAD 17 
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§ 14 

Farsta inrättar ett demokratiutskott 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden bordlägger ärendet. 

 

Ärendet 

I verksamhetsplan för 2015 har stadsdelsnämnden beslutat att inrätta ett demokratiråd. 

Förvaltningen föreslår nu att nämnden istället inrättar ett demokratiutskott. Ett utskott är 

en mer formell instans än ett råd, och nämnden kan därmed delegera till utskottet att 

exempelvis fatta beslut om hur de särskilt avsatta demokratimedlen ska fördelas. Ett 

utskott kan också på ett tydligare sätt få nämndens uppdrag att bereda och hantera frågor 

som gäller demokratiutveckling. 

 

Som bakgrund till förslaget och till den fortsatta processen sammanfattar förvaltningen i 

ärendet de beslut på central och lokal nivå som rör kommunfullmäktiges fjärde 

inriktningsmål – ett demokratiskt hållbart Stockholm. Dessutom beskrivs kortfattat några 

exempel på det demokrati- och utvecklingsarbete som har bedrivits i området tidigare, och 

som utgör en viktig grund för fortsatta processer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-16. 

Dnr 1.1-238/2015 

 

Förslag till beslut 

Martin Westin (MP) yrkade att nämnden skulle bordlägga ärendet för att ge tid för 

överläggningar mellan nämndens partier i syfte att nå samsyn om hur demokratiarbetet 

ska organiseras. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Martin Westin (MP). 
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§ 15 

Tillägg och ändringar i nämndens delegeringsförteckning 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden gör tillägg och ändringar i nämndens delegeringsförteckning enligt 

förvaltningens förslag. Tilläggen gäller nya ärendegrupper inom området barn och 

ungdom. Ändringarna gäller komplettering av lagrum i offentlighets- och 

sekretesslagen. 

2. Under förutsättning av nämndens beslut enligt förslag ovan lägger nämnden 

tillförordnade stadsdelsdirektörens anmälan av vidaredelegering av rätten att fatta 

beslut i de nya ärendegrupperna till handlingarna. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Inom socialtjänstens myndighetsutövning som gäller barn och ungdom har förvaltningen 

konstaterat att vissa former av beslut saknas i nämndens delegeringsförteckning. 

Förvaltningen föreslår därför fyra nya ärendegrupper inom detta område.  

 

Under förutsättning att nämnden godtar förvaltningens förslag anmäler tillförordnade 

stadsdelsdirektören att beslut i dessa nya ärendegrupper vidaredelegeras till annan 

tjänsteman inom förvaltningen enligt redogörelse i tjänsteutlåtandet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-08. 

Dnr 1.1-509/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Delegering till och förordnande av tjänstemän vid stadens Socialjour 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan namngivna gruppledare och socialsekreterare 

vid Socialjouren rätt att begära polishandräckning enligt 45 § punkt 1 och 2 lagen om 

vård av missbrukare i vissa fall (LVM)  inom nämndens ansvarsområde. 

2. Nämnden förordnar nedan namngivna gruppledare och socialsekreterare vid 

Socialjouren med rätt att begära polishandräckning enligt 43 § stycke 1 punkt 2 lagen 

med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) inom nämndens ansvarsområde. 

3. Nämndens tidigare delegeringar till och förordnanden av tjänstemän vid Socialjouren 

upphör att gälla. 

 

Annette Borell, Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta Engström, 

Lis-Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder, Maria Larsson, Maria Mistander, 

Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla Schöldström, Marita Damm, Margareta Svensson, 

Anneli Wernstedt, Tuija Viljakka, Louisa Sesti, Lena Wedberg, Tanja Lernbo, Liselotte 

Tronders, Julissa Fällgren, Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, Lars Cronstrand, Linnea 

Hanning och Inger Åsebo. 

 

Ärendet 

Socialnämnden svarar genom Socialjouren för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorgen. Socialnämnden fattar ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha 

rätt att begära polishandräckning enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 

och lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som ombeds fatta motsvarande beslut. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-02. 

Dnr 1.1-236/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Ekonomisk månadsrapport mars 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för mars 2015. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten rymmas inom budget. Inom äldreomsorgen ligger 

antalet placeringar i heldygnsomsorg fortsatt över planeringsnivån. Så gör även antalet 

hemtjänsttimmar, och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett underskott om 6,0 

miljoner kronor. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 5,0 

miljoner kronor.  

 

Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd är under årets tre första månader 

över budgeterad nivå och prognosen förutsätter att kostnaden minskar. Den centrala 

reserven tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-16. 

Dnr 1.2.1-188/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet i Farsta Stadsdelsnämnd konstaterar 

att vi har med oss ett ”dolt underskott” från 2014 inom främst äldreomsorgen som vi 

ärvde av tidigare majoritet. Detta innebar att vi under föregående verksamhetsår hade 

kraftiga besparingar inom de flesta verksamheterna.  

 

Men det betyder också att den budget som vi har för 2015 bygger på föregående års 

värden som då inte fullt ut täckte de behov av välfärd som finns hos invånarna i Farsta 

stadsdelsnämnd. Det innebär att vi i realiteten riskerar att tvingas till fortsatta 

inskränkningar inom merparten av våra verksamheter och inte kan uppfylla de verkliga 

resursbehov som finns.  

 

Den rödgröna majoriteten i Farsta stadsdelsnämnd har därför haft centrala politiska 

överläggningar och kommer att fortsätta dessa. 
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§ 18 

Förtroendeskadligt beteende och oegentligheter  

Yttrande till Stadsrevisionen efter granskning 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens rapport Förtroendeskadligt beteende och oegentligheter (nummer 2, 2015). 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat bland annat Farsta stadsdelsnämnds arbete med att förhindra 

förtroendeskadligt beteende och oegentligheter. De områden man tittat på är 

representation, resor, mutor och bisysslor. 

 

Den sammanfattande bedömningen är att nämnden har behövliga anvisningar och 

rutinbeskrivningar. Information, styrning och kontroll kan dock utvecklas när det gäller 

att förebygga och upptäcka oegentligheter, främst anmälan om bisysslor. Vissa brister 

finns även gällande underlag till fakturor som avser kurs och konferens samt 

representation. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-04-07. 

Dnr 1.4-83/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Motion om bättre förutsättningar för jämlika motionsspår  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motion från 

Regina Kevius (M) om bättre förutsättningar för jämlika motionsspår. 

 

Ärendet 

Regina Kevius (M) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att idrottsnämnden får 

ansvara för driften av samtliga motionsspår i staden. Idag sköts tolv av nitton spår av 

stadsdelsnämnderna. Tillgängligheten och standarden är olika i stadsdelsområdena och 

motionären anser därför att det skulle vara bättre om idrottsnämnden övertog driften. Där 

finns tillgång till rätt maskiner och kompetens. En centralisering skulle även innebära att 

staden kan arbeta mer systematiskt med trygghetsförbättrande åtgärder i anslutning till 

motionsspåren.    

 

Förvaltningen har via parkentreprenören tillgång till de maskiner som behövs för att ta 

hand om stadsdelsområdets motionsspår i Fagersjöskogen. Ny belysning och upprustning 

av spåret har utförts under de senaste åren. Förvaltningen tror inte att en centralisering av 

driften skulle ge bättre resultat utan anser att skötseln bör vara kvar på lokal nivå.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-25. 

Dnr 1.5.1-164/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle avslå 

förvaltningens förslag och lade fram ett förslag om instämmande i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Reservation 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

1. Farsta stadsdelsnämnd instämmer i motionen och hemställer om att fullmäktige 

beslutar i enlighet med densamma. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

23 APRIL 2015 

BLAD 23 
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Motionen spirar av vilja och ambition att alla Stockholmare ska ha samma möjlighet till 

att njuta av att jogga på fint underhållna löpslingor i vacker Stockholmsnatur. I Farsta är 

vi privilegierade genom vår satsning på idrott och friskvård som genomfördes av den 

tidigare majoriteten.  

 

Vi menar också att vår förvaltning lyhört och skickligt ser till att våra motionsspår hålls i 

gott skick. Dessvärre har inte alla stadsdelsområden haft samma prioritering på friskvård, 

vilket resulterat i ojämna villkor för möjligheten att inom ett närområde komma ut i ett 

motionsspår. 

 

Vi anser därför att motionens intentioner och mål är bra, det vill säga att 

idrottsförvaltningen övertar ansvaret för alla motionsspår i hela Stockholm för att alla ska 

ha samma möjlighet till rekreation och motion i fina, väl underhållna motionsspår. 

 

Ersättaryttrande 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft rösträtt hade vi instämt i reservationen från moderaterna och folkpartiet. 
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§ 20 

Detaljplan för del av Sköndal 2:1 vid Mandelbrödet i Sköndal 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

om förslag till detaljplan för del av Sköndal 2:1 vid kvarteret Mandelbrödet i Sköndal. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för ett grönområde vid 

kvarteret Mandelbrödet i Sköndal. På platsen föreslås 19 radhus och en ny lokalgata. En 

upprustning av befintlig lekplats ingår i förslaget.   

 

Förvaltningen anser att det är direkt olämpligt att bygga på grönytan. Parkområdet nyttjas 

av både Sköndalsskolan och närboende och är svårt att ersätta. Det kan inte betraktas som 

ett effektivt markanvändande att uppföra 19 radhus just där. Förslaget överensstämmer 

inte med översiktsplanens intentioner.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-03-30. 

Dnr 1.5.3-150/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta 

instämde Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V), 

och föreslog därutöver en komplettering av uttalandet. I kompletteringen instämde Lars 

Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP). Niklas Dahlgren (C) instämde i det 

särskilda uttalandet med ett ersättaryttrande.  

 

Lars Hultkvist (KD) anmälde ett eget ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Eva Gustafson m fl (S), Lars Jilmstad m fl (M), Mariana Moreira Duarte m fl (MP), Lars Bäck (V) 

och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Boende, förvaltningen och en i stort sett enig politikerkår i Farsta är överens om att denna 

plan inte ska genomföras. Platsen behövs för rekreation och som den park den är i centrala 

Sköndal.  
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Vi är ytterst sällan motståndare till förtätning och exploatering i vårt stadsdelsområde. 

Däremot måste den göras med tanke och försiktighet. Man måste tänka både på de som 

redan bor i området och på de som ännu inte har någon bostad. Just denna plats är ytterst 

olämplig. Det finns inte några andra tillgängliga platser i det absoluta närområdet för lek 

och rekreation. Då det inte finns någon idrottsplats i anslutning till skolan används platsen 

som föreslås i hög utsträckning för skolans idrottsundervisning. Både i Sköndal och andra 

delar av Farsta stadsdelsområde finns ett stort antal platser där denna typ och andra typer 

av bostäder är betydligt lämpligare. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Det är förvisso synd att göra intrång i parkmarken även om det finns förhållandevis 

mycket gröna ytor i närheten. Olägenheten för de som nu bor i området av den föreslagna 

bebyggelsen måste emellertid vägas mot nyttan av att 19 familjer kan få möjlighet att 

flytta in i det trevliga området. För min del skulle jag därför, om jag haft möjlighet till det, 

tillstyrkt att de föreslagna radhusen byggs. 
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§ 21 

Anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 26 mars 2015 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 13 april 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 13 april 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-04-08. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 13 mars – 8 april 2015, 

enligt nämndens delegering. 

 

2015-03-17:  Per-Ove Mattsson tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden  

 2015-03-18 – 2015-03-20 (dnr 1.1-184/2015) 
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§ 22 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Begäran om presidiemöten (bilaga 1) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Fagersjöskogen – ett naturreservat (bilaga 2) 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

Budget 2016 (bilaga 3) 

Eva Gustafson m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

BESLUT 

1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda de aspekter i skrivelsen med begäran om 

presidiemöten som berör förvaltningen till ett kommande sammanträde. De aspekter 

av skrivelsen som berör samverkan mellan partierna tas upp till diskussion vid en 

gruppledarträff. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen om Fagersjöskogen – ett 

naturreservat till ett kommande sammanträde.  

3. Nämnden anser skrivelsen om budget 2016 besvarad med förvaltningens löfte att 

samtliga partier kommer att få ta del av stadsledningskontorets tidplan för arbetet med 

budget och verksamhetsplan 2016. Skrivelsen läggs därmed till handlingarna. 

 

 

Ersättaren Lars Hultkvist (KD) tog upp frågan om barngruppernas storlek i förskolan och 

berättade om sitt partis ambition att minska gruppernas storlek. Han oroades över 

uppgifter från flera stadsdelsområden att barngruppernas storlek istället ökar, i strid med 

kommunfullmäktiges mål om maximalt 14 barn i småbarnsgrupp och maximalt 18 barn i 

grupp för äldre barn. Lars frågade hur stora grupperna är i vårt stadsdelsområde och hur 

förvaltningen planerar för att nå de mål kommunfullmäktige har fastställt. Avdelningschef 

Birgitta Thulén förklarade att vi redan idag följer kommunfullmäktiges mål. Hon 

betonade också att det inte bara handlar om gruppstorlek utan även om att anpassa 

personaltäthet efter barnens skiftande behov och kunna ha mer personal där det behövs. 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


